
Zápis z jednání komise 

Životního prostředí a veřejného prostoru 

Datum konání:  23. března 2015 

Místo konání:    ÚMČ Jírova 2 

Přítomen/přítomna:  Bružeňák Lukáš, Čada Miloslav, Fišer Václav, Kozlovská Milada, Kremláčková Edita, 

Merta Jan, Nečasová Helena, Novotná Jitka, Skotal Jan   

      Staněk David,  Vondráčková Eliška   

Omluven/omluvena:  Vrána Martin     

Nepřítomen/nepřítomna:  ‐ 

 

BODY JEDNÁNÍ 

1.  Zahájení a schválení programu zasedání 

2.  Organizační informace. Předsedkyně‐informace k úpravě zápisu z minulého zasedání. Použití diaprojektoru pouze 

ve velké zasedací místnosti ÚMČ, J.Merta nabízí možnost přinést vlastní. Předběžná dohoda na možnost jednání 

přímo v terénu, dle aktuální potřeby. 

3.  Komunikace s veřejností a institucemi, akce 

‐E.Kremláčková informovala o návštěvách  MŠ Neklež‐kolize ptácixokna a ZŠ Horníkova‐příprava projektu Rorýsí  

škola. Spolupracovala s PS Hády na přípravě článku do LN. 

‐Informace  o  jarních úklidových brigádách v přírodě: 28.3. tradiční čištění Říčky (ČTÚ a Povodí Moravy); 19.4. 

chráněná území Hády (Pozemkový spolek Hády); okolí ZŠ Horníkova; p.Sejkora Jedlý park.  

‐Návrh akce pro veřejnost v rámci Evropského týdne mobility v září. 

‐E.Kremláčková iniciuje doplnění webu MČ sekce životní prostředí o GIS mapy MMB (mapa významné zeleně, 

ochrany přírody,cyklostezek, nádob na tříděný odpad) a o důležité odkazy (OŽP MMB, poradna 

Veronica+ekomapa, ČIŽP,AOPK, apod.) 

4.  Přijaté podněty od občanů 

     a) p.Navrátilová – upozornění na poškozené kontejnerové stání Konradova 11 a nejasné majetkové vztahy k 

němu. Doporučeno obrátit se na odbor územního rozvoje a výstavby ÚMČ 

     b) p.Žůrková‐upozornění na skládku při tram zastávce Líšeňská. Skládka se rozkládá na pozemku firmy ZKL Reality. 

Majitelem pozemku byla odklizena  dříve než proběhla komunikace mezi ÚMČ a majitelem pozemku 

  c) p.Burda ‐upozornění na vykácení stromů na ulici Vavákova. D.Staněk‐vykácení bylo povolené 

5.   Studie veřejné zeleně. Komise na základě předchozích jednání a stanovisek členů přijala toto usnesení: 

Komise doporučuje RMČ zpracování odborné studie ‐  „Studie optimálního rozvoje veřejné zeleně v Líšni – 
zvýšení rekreační funkce, efektivity údržby a ekologické stability území „ 
Zdůvodnění:  
Líšni chybí promyšlený celkový koncept rozvoje zeleně a péče o ni. Kvalitně odborně zpracovaný rozvojový 
dokument považujeme za důležitý a dlouhodobě hodnotný.  V Líšni nacházíme pro území nevhodné typy zeleně 
nebo je zeleň nesprávně ošetřovaná. Zeleň je stereotypní, nedostatečná nebo nahodilá. Vhodná skladba zeleně 
bude méně náročná na údržbu. Mnoho ploch působí pustě, neutěšeně‐lidé nemají důvod zde pobývat. Jen 
částečně je řešena zeleň v okolí dopravních staveb. Líšeň je okrajovou částí města s velmi cenným okolím a 
líšeňská zeleň by měla tvořit přechod města do volné krajiny. Dosud se zeleň řešila spíše izolovaně ve třech 
oblastech: 
a) jednotlivé lokality, okolí budov a provozoven, v menší míře důležitá veřejná prostranství 
b) plošná údržba zejména trávníků a keřů tak, jak je v Líšni z minulosti máme (zejména která firma jak často a 

jak draho) 
c) výsadba – spíše nahodile dle finančních možností a v rámci náhradních výsadeb 



Cíle:   
‐ Zhodnocení současného stavu zeleně – návrhy obnovy 
‐ Vytvoření funkčního, harmonického, propojeného systému s hlavní zelenou osou a rozvojovými osami 
‐ Zvýšit podíl rekreační zeleně‐přirozené oživení lidmi, rostlinami i živočichy 
‐ Zvýšení kvality života obyvatel (rekreace, vliv na tělesné i psychické zdraví) 
‐ Propojení městské a krajinné zeleně 
‐ Návrh údržby ‐ optimalizace nákladů  

Hlasování ‐ pro návrh: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

6.  Psi.Komise zhodnotila dvoutýdenní mapování psí košů, členové výstupy dodali vesměs v online formuláři a 

v písemném shrnutí p.místostarostce. P.místostarostka informovala o plánovaných opatřeních:schůzka s 

poskytovatelem A.S.A.; změna dnů vývozu; oprava držáků na sáčky;výměna poškozených košů za plastové; 

opatření košů čísly; GIS mapa s koši. Možnost opatření psích košů nálepkou se symbolem psa se zvažuje ‐  

mapováním zjištěno, že psí koše suplují  chybějící  běžné koše. Průběžně se bude dále vyhodnocovat situace. 

Komise dále diskutovala o pohybu psů v MČ. Přijala toto usnesení: 

Komise doporučuje RMČ: 

‐Odstranit na webových stránkách MČ, již neplatná Pravidla venčení psů a uveřejnit platná. 

‐Zákaz vstupu se psy pro část centrálního parku Rokle, která bude vyhrazena pouze pro rekreaci občanů, vyznačit 

ji v terénu informativními tabulkami. 

‐Umístit na „psí koše“ po území MČ informativní nálepky s upozorněním na povinnost uklízet psí exkrementy    

pod pokutou. 

‐Iniciovat u Městské policie  pravidelné (např.měsíční) akce  zaměřené na kontrolu dodržování pravidel venčení 

psů a jejich evidence (známka) a průběžně vyhodnocovat výsledky. 

Souhrnné hlasování ‐ pro návrh: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

     Komise dále uložila předsedkyni zpracovat informativní článek k této tematice pro Líšeňské noviny. 

7.  Prošlapové chodníky. Komise diskutovala  téma  (na základě dokumentačních fotografií a informací od referentů  

ÚMČ a II.místostarosty). Převažovalo negativní stanovisko členů komise k budování prošlapových chodníků 

dosavadním  způsobem. Téma bude předmětem dalšího jednání komise s II.místostarostou. 

8.  Nátěry zábradlí v MČ. Komise diskutovala  téma  (na základě dokumentačních fotografií a informací od 

II.místostarosty). Komise podporuje provedení nátěrů  zábradlí, některé úseky je však vhodné buď vyměnit nebo 

odstranit. Téma bude předmětem dalšího jednání komise s II.místostarostou. 

9.  Obecně závazná vyhláška st.města Brna č.12/2011 o regulaci veřejné produkce hudby v pohostinských 
zařízeních a restauračních zahrádkách. Členové budou sledovat stav v letní sezóně; vyhodnocení , zda je současná 
úprava vyhovující, v listopadu. 

10. Různé 

V.Fišer – upozornil na špatnou viditelnost (náletové dřeviny) na komunikaci Holzova‐Drčkova. Reagoval D.Staněk. 

L.Bružeňák‐podal informaci o vykácení topolů konečná Mifkova ( téma na minulém zasedání). D.Staněk‐vykácení 

bylo povoleno. 

J.Merta‐ zpracován článek k bioodpadům. E.Kremláčková‐zatím není uveřejněn zápis RMČ, kde je reakce na návrh 

komise. Doporučeno článek doladit a uveřejnit v květnu. 

E.Kremláčková – dotaz na D.Staňka a p.místostarostku na výsadbu květin v MČ. Navrhuje výsadbu trvalkového 

záhonu (Kala IV.+sídliště). D.Staněk ‐od   Veřejné zeleně města Brna přišla nabídka výsadby cibulovin. H.Nečasová‐

upozornění na neodstranění zbytků rostlin v závěsech na zastávce Jírova. 

H.Nečasová‐upozornění na nevhodnou úpravu svahu Rokle směrem k tramvaji. Obecně jsou nevhodně prováděny 

řezy keřů a stromu. Je nutné,aby nad tím byl prováděn odborný dozor. V.Fišer upozornil, že sama nasmlouvaná 

firma to musí provádět odborně. J.Novotná upozornila na možnost sesuvu svahu po odstraněn dřevin. 

E.Vondráčková informovala o konzultacích rámcové smlouvy na údržbu zeleně. 

 

 

 



11. Závěr. Poděkování za účast. Příští zasedání komise v pondělí 27.4. v 17 hodin. Mimořádné zasedání s dopravní 

komisí ve středu 25.3. v 17 hodin. 

 

Přílohy:  

1. Prezenční listina 

       

Datum a zpracovatel zápisu: 26. března 2015, Edita Kremláčková 

Podpis předsedy/předsedkyně komise: Edita Kremláčková 


